
شهروند| خردادماه امسال بود که با انتصاب سعید 
جلیلی و س��ردار احمد وحیدی از س��وی رهبر معظم 
انقاب اس��امی در شورایی به نام» ش��ورای راهبردی 
روابط خارجی ایران« نام این شورا رسانه ای شد.  هرچند 
حضرت آیت الله خامنه ای  سال 1385 دستور تشکیل 
این شورا را صادر کرده بود اما ش��ورا در 8 سال گذشته 
تحرک چندانی نداش��ت تا حداقل گوش رس��انه ها به 
نام آن آشنا شود.  سیدمهدی مصطفوی عضو جدید و 
رئیس کمیسیون فرهنگی ش��ورا می گوید: »عملکرد 
کمرنگ ش��ورا در دوره قبل به دلیل تازه تأسیس بودن 
مجموعه بود که باید خ��ودش را درمی یافت و اعضای 
حاض��ر در آن دوره نیز به جهت مش��غله های اجرایی 

چندان فرصتی نداشتند«. 
س��یدمهدی مصطف��وی در گف��ت وگوی��ی که با 
خبرگزاری فارس انجام داده برای نخستین بار اطاعات 
دس��ت اولی از س��ازوکارهای ش��ورای روابط خارجی 
و نقش این ش��ورا در ارایه مش��اوره ب��ه رهبری معظم 
انقاب ارایه داده است.  بنا به گفته آقای مصطفوی که 
ریاست کمیسیون فرهنگی ش��ورا را نیز برعهده دارد 
شباهت عملکرد این نهاد با برخی مجموعه های مشابه 
در کش��ورهای بزرگ مانند ش��ورای راهبردی روابط 
خارجی آمریکا انکارپذیر نیست اما چنانکه مصطفوی 
می گوید:  این شورا تنها شورای مشورتی است و نهادی 
بالادس��تی برای ش��ورایعالی امنیت ملی و وزارت امور 
خارجه محسوب نمی شود.  رئیس کمیسیون فرهنگی 
ش��ورای راهبردی روابط خارجی ایران از اتفاق موضع 
مثبتی ه��م درب��اره مذاکرات هس��ته ای و به خصوص 
عملکرد محمدجواد ظریف به عنوان وزیر امور خارجه 
دارد. او درباره انتقادات مطرح شده درباره عملکرد وزیر 
امورخارجه می گوید:  باید شرایط دشوار را در نظر گرفت 

تا قضاوت عادلانه صورت گیرد. 
مصطفوی که وظیفه شورا را مشورت دهی به رهبری 
عنوان کرده اس��ت، می گوید: »اعضای این شورا توسط 
مقام معظم رهبری منصوب می شوند و سطح پیشنهاد 
و اظهارنظرهای این ش��ورا، سطحی راهبردی است؛ به 
این معنا که ما مجموعه های دیگری داریم که در سطح 
تعیین راهکارها و برنامه های اجرایی، پیش��نهادهایی 
خدمت مقام معظم رهبری ارایه می دهند اما ش��ورای 
راهبردی روابط خارجی، س��عی می کند بررس��ی های 
خود را در سطح راهبردی خدمت حضرت ایشان ارایه 
دهد«. مصطفوی در عین ح��ال تأکید می کند که این 
شورا شأن اجرایی ندارد و تنها نهادی مشورتی است که 
البته ارتباط بسیار نزدیکی با تمامی دستگاه ها و مراکزی 
که به نحوی در خارج از کشور حضور دارند، دارد.  رئیس 
کمیسیون فرهنگی شورا درباره نحوه هماهنگی شورا 
با دیگر نهادهای مربوط به روابط خارجی می گوید:  در 

دفتر مقام معظ��م رهبری عاوه بر ش��ورای راهبردی 
روابط خارجی که بازوی مشورتی مقام معظم رهبری 
محسوب می شود، یک معاونت بین الملل نیز وجود دارد، 
این معاونت تمامی ارتباط��ات بین المللی مقام معظم 
رهبری را هماهنگ می کند.  از ماقات ها و مکاتبات و 
تأمین نمایندگی های مقام معظم رهب��ری در خارج از 
کشور گرفته تا برنامه ریزی برای برنامه های مختلفی که 
در شأن رهبریت نظام و  مرجعیت مقام معظم رهبری در 
خارج از کشور باشد؛ پاسخگویی به سوالات و شبهاتی که 
مخاطبین خارج از کشور دارند جزو وظایف مهم معاونت 
بین الملل دفتر مقام معظم رهبری است، یکی دیگر از 
اقداماتی که در معاونت بین الملل مقام معظم رهبری 
انجام می گیرد ایجاد هماهنگی بین تمامی دستگاه های 
فرهنگی اس��ت که به نحوی در خارج از کشور حضور 
داش��ته فعال هس��تند. مصطف��وی درباره س��اختار 
تشکیاتی شورا نیز گفته است: شورای سیاست گذاری 
فرهنگی بین المللی نیز در دفتر مق��ام معظم رهبری 
وجود دارد که زیر نظر معاونت بین المللی است، رئیس 
شورا، معاون بین الملل دفتر مقام معظم رهبری است 
و دبیرخانه شورا در معاونت بین الملل قرار دارد، منتهی 
با نظر مقام معظم رهبری، برخی دستگاه های دولتی و 
وزارتخانه های مربوطه هم عضو شورا هستند.  معاونت 
بین الملل دفتر مقام معظم رهبری ه��ر ماه به صورت 
منظم دو جلسه تش��کیل می دهد و سیاست گذاری و 
برنامه ریزی فرهنگی بین المللی در این جلسات صورت 
می گیرد و اگر قرار اس��ت یک حرک��ت فرهنگی انجام 
شود سیاست گذاری، برنامه ریزی اجرایی و هماهنگی و 
تقسیم کار بین دستگاه ها در این معاونت انجام می شود، 

ام��ا برنامه ریزی راهب��ردی این فعالیت ها در ش��ورای 
راهبردی روابط خارجی صورت می گیرد. 

س��یدمهدی مصطفوی همچنین درب��اره انتقادات 
مطرح ش��ده نس��بت به محمدجواد ظریف وزیر امور 
خارجه مبنی بر این که وی بیش��تر وقتش را مصروف 
مذاکرات کرده است، می گوید: به گمان من این موضوع 
مشکلی ندارد، ایشان یک شخصیت بین المللی است که 
تجربیاتش��ان بیش از آنچه در روابط دو جانبه باشد در 
روابط چند جانبه و بین المللی است و موضوع هسته ای 
نیز  درحال حاضر جزء موضوعات مهم کش��ور اس��ت 
و تمام مس��ئولان نظام نسبت به آن حساسیت دارند تا 
این موضوع به خوب��ی و به نحوی که منافع نظام حفظ 
شود و خط قرمزها رعایت بشود طی شود. او همچنین 
در توصیف ش��خصیت کاری محمدجواد ظریف گفته 
است:   این فرصتی برای نظام است که شخصیتی مانند 
ایشان در سطح وزارت روی این موضوع حتی به عنوان 
کارش��ناس فنی متبحر می تواند وارد ش��ود، ایشان در 
جلساتی که با مسئولان 1+5 دارند به تنهایی )دوست 
و دش��من معترف هس��تند( می توانند از پس آنها در 
مباحث فنی هس��ته ای و سیاس��ی برآیند.  چون وقت 
زیادی می گ��ذارد و در ریز مباحث فنی هس��ته ای نیز 
مسلط هستند، البته همیشه در مذاکرات مسئولان فنی 
حضور دارند اما ایشان نیز اطاعات لازم را دارند و معمولا 
در مذاکرات قالب هس��تند. این عضو شورای راهبردی 
روابط خارجی ایران درباره »قدم زدن ظریف و کری« در 
حاشیه مذاکرات ژنو گفته است:   طبیعی است که مردم 
ما با توجه به ذهنیتی که از جنایات و حق کش��ی های 
آمریکا  چه در ایران و چه در منطقه و مخصوصا در منطقه 

دارند،آمریکا را به عنوان یک دوست نمی شناسند و توقع 
قدم نزدن با دش��من هم توقع بی جایی نیست، نباید با 
دش��من این طور قدم زد، اما گمانم این است شرایطی 
که آقای ظریف در آن قرار گرفت، ش��رایط سختی بود 
و بالاخره مذاک��رات، مذاکرات س��نگین و پیچیده ای 
است.  در این شرایط طرف گفت وگو پیشنهاد می کند 
چند دقیقه ای با هم قدم بزنیم؛ ایشان هم نتوانست این 
درخواس��ت را رد کند و آن کار انجام ش��د.  اما بپذیرید 
ش��رایط  عادی نبود، یعنی طوری نبود ک��ه دو نفر در 

شرایط عادی تصمیم بگیرند با هم قدم بزنند. 
مصطفوی می گوید:  می خواهم عرض کنم انسان باید 
ش��رایط را در نظر بگیرد.  تفاوت است دو نفر در شرایط 
آرام و ریلکس با ه��م قدم بزنند. اینه��ا در یک مذاکره 
سنگین،  پرالتهاب، پرتنش که چش��م های بسیاری از 
داخل ایران و کل دنیا به آن اس��ت، قرار دارند.  ایش��ان 
)ظریف( در این ش��رایط این حرکت را انجام می دهد.  
نمی خواهم بگویم کار قش��نگی انجام شده و انتقاداتی 
که صورت گرفته نظرات عده ای دلسوزان نظام و مردم 
متعهد است، کسانی که صاحب درک و شعورند چنین 
انتقاداتی را مطرح می کنند و باید این انتقادات شنیده 
شود، باید آن طرف قضیه را هم نگاه کرد.  نمی شود این 
حالت التهاب مذاکرات را در محاس��به و نقادی لحاظ 

کنیم. 
عضو ش��ورای راهبردی روابط خارج��ی ایران درباره 
حدود اختیارات مذاکره کنندگان گفته اس��ت: دست 
مذاکره کننده ه��ا در ی��ک چارچوب تعریف ش��ده ای 
باز اس��ت و چارچوب ها و حدود ب��رای مذاکره و تعامل 
مش��خص اس��ت، در آن چارچوب ها اختی��ار دارند و 
دستشان باز اس��ت.  باید باز باشد تا بتوانند کار را پیش 
ببرند، نمی شود هر جمله ای که می خواهند در مذاکرات 
مطرح کنند کسب تکلیف کنند که این جمله را بگوییم 
یا خیر.  مصطفوی در عین حال درباره آینده مذاکرات 
نیز گفته است: تاشم این اس��ت که به آینده مذاکرات 
خوشبین باشم، به این علت که منطق گفت وگو به نفع 
جمهوری اسامی ایران است.  این را خیلی از کشورهای 

1+5 هم اذعان دارند.  
او درب��اره این که چ��را مذاکرات میان ج��ان کری و 
محمدجواد ظریف محدود ش��ده نیز می گوید: به این 
دلیل که دیگر کش��ورها خیلی به دنبال این داس��تان 
نیس��تند و حرفی برای گفتن ندارند. متاسفانه اعضای 
دیگر یا اهل سکوت هستند یا ماحظه کاری خود را دارند 
یا مطیع آمریکا هستند، این واقعیت تلخی است که در 
1+5 وجود دارد. لذا مذاکره کننده اصلی آمریکاس��ت و 
آنها نگاه می کنند که آمریکا چه تصمیمی می گیرد.  به 
همین جهت هم مذاکره بیش��تر با وزیرخارجه آمریکا 
انجام می شود. منتهی طبیعتا دیگران هم حضور دارند. 

گپروی خط خبر

عضو شورای راهبردی روابط خارجی ایران:  

حضور ظریف در مذاکرات فرصتی برای نظام است
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سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری: 

رجال سیاسی براساس واقعیت 
حرف می زنند نه توهمات

محم��ود احمدی نژاد 
روز گذش��ته سایت خود 
را ب��ه ص��ورت رس��می 
رونمایی کرد. سایتی که 
به نظر می رس��د، جدای 
س��ایت های  دیگ��ر  از 
وابسته به او و حامیانش، 

از این پس پایگاه اطاع رس��انی ش��خصی او باشد. 
احمدی نژاد در حاشیه افتتاح سایتش سخنانی نیز 
ایراد کرد. س��خنانی که کمال سجادی، سخنگوی 
جبهه پیروان آنها را نمی پس��ندد. س��جادی بر این 
باور اس��ت که ش��ناخت یک رجل سیاسی واقعی و 
خصوصیات اخاقی و رفتاری چنین فردی، می تواند 
به احمدی نژاد کمک کند تا او صحبت های ناپخته 
و نابهنگام نزند. مش��روح گفت وگوی س��جادی با 

»شهروند« به شرح زیر است: 
آقای احمدی ن�ژاد گفته اند»م�ا گفتیم چاوز 
منتظر ظهور ب�وده، ع�ده ای کوته فکر تحمل 
ش�نیدن ای�ن را نداش�تند و یا این ک�ه وقتی 
عرضه ایس�تادن در برابر آمریکا را ندارید چرا 
مس�ئولیت قب�ول می کنید«. فک�ر می کنید 
که مخاطب صحبت های او کیس�ت و آیا اصلا 

مخاطب خاصی دارد؟
متاس��فانه برخی سیاس��تمداران حرف هایی 
می زنند که تعجب برانگیز است. این تعجب هم به 
واسطه جایگاه آنها ایجاد می شود یعنی از یک رجل 
سیاسی توقع نمی رود که با هر ادبیاتی حرف بزند.

الان هم من از باب نصیحت به ایشان می گویم که 
باید توجه داشته باشند نوع جمله پردازی که دارند 
در اندازه ای باش��د که با واقعیت ها س��ازگار باشد. 
نه این که حرف��ی بزنند که تنه��ا در تخیل آدمی، 
جا داشته باش��د. بالاخره سیاستمدار خوب کسی 
اس��ت که واقعیت ها را خوب درک کند و براساس 
واقعیت ها حرف بزند نه این ک��ه تخیاتش را ابراز 
کند. شناخت سیاستمداران بزرگ و خصوصیات 
اخاقی آنها برای برخی سیاستمداران هم واجب 

است.
فکر می کنید که چرا دوب�اره این صحبت ها از 
طرف او مطرح شده است؟ با توجه به این که او 
در بخشی از صحبت هایش هم گفته است که 

مردها در راهند و فرآیند دیگری در راه است. 
اگر منظورتان این است که احمدی نژاد فکرهایی 
برای بازگش��ت به عرصه سیاست دارد که ما حتی 
به این فکر هم نمی کنی��م که احمدی نژاد بخواهد 
دوباره به سیاس��ت بازگردد یعن��ی پرداختن این 
موض��وع برای ما اص��ا جایگاهی ن��دارد. بالاخره 
آقای احمدی ن��ژاد دو دوره رئیس جمهوری بوده و 
این زمان کمی برای پیش��برد امور کشور نیست و 
اگر او واقعا می خواس��ت برای کشور کاری کند در 
همین دو دوره بای��د انجام می داد. البته درس��ت 
او زحمت هایی هم کشیده اما انتقاداتی هم حتی 
بیش��تر از زحمت هایش، وارد اس��ت. به نظر من، 
بازگش��ت دوباره او به عرصه قدرت و حتی فکر به 
این مسأله از سوی او و حامیانش اشتباه استراتژیکی 

است.
چرا اشتباه استراتژیکی است؟

چ��ون او باید جای��گاه و پایگاه مردم��ی خود را 
بسنجد. این که واقعا کسی از او حمایت خواهد کرد. 
البته عده ای همیشه حامی او هستند ولی باید ببیند 
که این میزان حمایت به اندازه ای است که او دوباره 

بتواند به قدرت بازگردد یا خیر. 
نظر شما درباره احتمال حمایت جریان اصولگرا 
و یا مردم از او، در صورت تصمیم به بازگشت به 

عرصه قدرت چیست؟
اصولگرای��ان از احمدی ن��ژاد حمایت نخواهند 
کرد. در جبهه پیروان خ��ط امام و رهبری که بنده 
سخنگوی آن هستم تا الان در خال جلسات و یا 
مباحث مربوط به انتخابات مجلس ما حتی یکبار 
هم به موضوع بازگشت احمدی نژاد و یا حمایت از 
وی نپرداختیم. چون به نظر ما اصا چنین چیزی 
موضوعیت ندارد. البته ب��ه نظر ما هم احمدی نژاد 
بعید اس��ت که بخواهد دوب��اره وارد عرصه قدرت 
شود و چنین چیزی تکرار پذیر باشد. چون بالاخره 
ما یک نهادی داریم به نام ش��ورای نگهبان که باید 
صاحیت ه��ای افراد را تأیید کن��د. ما نمی توانیم 
درب��اره صاحی��ت اف��راد اظهارنظر کنی��م ولی 
خودشان و شورای نگهبان می توانند که به نظر من 
اگر احمدی نژاد و برخ��ی حامیانش بخواهند وارد 

عرصه شوند، باید به این مهم توجه داشته باشند. 

مشاور فرهنگی رئیس جمهوری: 

 منتقدان قبل از پرداختن به قدم 
زدن، به سوالات در مورد عملکرد 

خودشان بپردازند
حسام الدین آش��نا، گفت: دوستان به اصطاح 
منتقد سیاست خارجی دولت روحانی قبل از اینکه 
به عینک، کت و قدم زدن بپردازند بهتر اس��ت به 
س��والاتی که در مورد عملکرد خودش��ان وجود 
دارد، اهتمام ورزند. به گزارش ایرنا، حس��ام الدین 
آش��نا، اظهار کرد: فکر می کن��م رئیس جمهوری 
به صراح��ت می��ان منتقدی��ن و تخریب گ��ران 
تفکیک قایل می ش��ود، از انتقاد استقبال می کند 
ولی از تهمت زنن��دگان، دروغگویان، فحاش��ان و 
افترازنن��دگان تب��ری می جوید. آش��نا ادامه داد:  
دوس��تانی که مثا به سیاس��ت خارج��ی دولت 
روحانی انتقاد دارند باید بتوانند راه حل جایگزین 
مذاکرات را بی��ان کنند؛ اگر نمی توانند بیان کنند 
یا در دوره خودش��ان راه حل جایگزین را امتحان 
کرده اند و کشور را به گل نش��اندند، بهتر است در 
دادن پاس��خ های جدی به س��والاتی که در مورد 
عملکرد خودش��ان وجود دارد، اهتمام کنند. وی 
در پاسخ به پرسشی دیگر در مورد رفراندوم مطرح 
شده توس��ط رئیس جمهوری و اینکه آیا می توان 
بدون توجه به نمایندگان مجلس رفراندوم برگزار 
کرد، گفت: بر اس��اس قانون اساس��ی، بدون نظر 
دوس��وم نمایندگان مجلس نمی توان موضوعی 
را به رفراندوم گذاش��ت؛ بنابراین وقتی از رفراندوم 
صحبت می ش��ود، موضوع آن، اختاف نظر میان 
دولت و مجلس نیس��ت بلکه وح��دت نظر میان 
دولت، مجلس و رهبر معظم انقاب اس��ت برای 

اینکه امری را به طور مستقیم از مردم سوال کنند.

پاسخ باهنر به ادعای رحیمی

هر پولی که خرج کردم پاسخگو هستم
ماجرای حکم محکومی��ت محمدرضا رحیمی 
معاون اول دولت نهم روز گذشته به نشست خبری 
محمدرضا باهنر دبیرکل جبهه پی��روان خط امام و 
رهبری و نایب رئیس دوم مجلس هم کش��یده شد 
تا این سیاستمدار اصولگرا درباره اظهارات رحیمی 
درباره پول هایی که برای انتخابات مجلس هش��تم 

خرج کرده در برابر خبرنگاران پاسخگو باشد. 
به گزارش تس��نیم، باهنر در پاسخ به خبرنگاری 
که گفت، »آقای رحیمی اعام کرده به نمایندگان 
مجلس پولی پرداخت کرده  و گفته که شما نیز یکی 
از این افراد هس��تید.« اظهار کرد:  اینکه برای آقای 
رحیمی مع��اون اول دولت دهم حکم صادر ش��ده 
و وی محکوم ش��ده و باید دوران محکومیت خود را 
طی کند ما نه دخالتی داریم و نه در مورد آن حرفی 
می زنیم.  ش��نیده  ش��ده آقای رحیمی با استفاده از 
م��اده18 اختیارات ق��وه قضائیه درخواس��ت اعاده 
دادرس��ی داده و این موضوعات به مس��ائل قضایی 

بازمی گردد. 
دبیرکل جامعه اس��امی مهندس��ین با اشاره 
به اینکه عنوان ش��ده اس��ت پول آق��ای رحیمی 
به نمایندگان مجلس داده ش��ده است، گفت: ما 
هم به عنوان کس��ی که همواره در انتخابات فعال 
هستیم، در مسائل انتخاباتی بودیم. البته پاسخگو 
هم هس��تیم اگر پولی را گرفتیم، خ��رج کردیم، 
هزینه کردیم باید در مقابل قوه قضائیه پاسخگو 
باشیم که پولی را که گرفتیم دارای منشأ مبهمی 
نباشد یا منشأ مشتبهی نباشد یا دست اندازی به 
بیت المال نباشد که متاسفانه بعضی وقت ها دقت 

نمی شود و بعضی ها این کارها را می کنند. 

خبر

اسحاق جهانگیری: 

 حتی امام)س( هم نگفت 
روزی یک وعده غذا بخورید

معاون اول رئیس جمهوری روز دوش��نبه در آیین 
افتتاح سد ایوشان خرم آباد با تأکید بر اینکه سیاست 
اقتصاد مقاومتی راهکار عبور از مش��کات اس��ت، 
خاطرنش��ان کرد: طرفدار این نیستیم که مردم یک 
وعده غذا بخورند و این حرف سخن خوبی نیست.  به 
گزارش انتخاب، اسحاق جهانگیری با بیان اینکه حتی 
امام راحل در زمان جنگ چنین حرفی به زبان نیاورد، 
گفت: در این سال ها شعار زیاد داده شده است و ما هم 
بخشی از زندگی خود را با شعار گذرانده ایم، مسائل 
پیچیده نیاز به تدبی��ر و برنامه ریزی دارد و هیچ وقت 
برای عبور از این مسائل نباید کس��انی دولت را وادار 

کنند که با یکسری شعار، مردم را سرگرم کنند.

یادگار امام خمینی)س( با تأکی��د بر زنده نگه 
داشتن روحیه از خودگذشتگی در جامعه، تأکید 
کرد: همه مصیبت ها از منیّت است؛ اگر انقابیون 
دچار این آفت شوند، انقاب هم دچار آن می شود.

به گ��زارش جماران، حجت الاسام والمس��لمین 
سیدحسن خمینی در دیدار با استاندار و مسئولان 
اس��تان قم، با بی��ان اینکه انقاب اس��امی صرفا 
یک تحول سیاس��ی نبوده و تحول��ی اجتماعی و 
تاریخ ساز است، افزود:  اهمیت دیگر روز 12بهمن، 
باورمندی مردم در اس��تقبال از امام اس��ت، زیرا 
تجمع بی نظیری که م��ردم در اس��تقبال از امام 
کردند، درحالی بود که رسانه ای چون صداوسیما 
آن زمان وجود نداشت و ارتباطات شبکه ای میان 
مردم، آنان را از سراس��ر کشور در تهران جمع کرد 
و همان حض��ور از بزرگ ترین میخ هایی بود که بر 
تابوت رژیم طاغوت زد. یادگار امام)س( با اش��اره 
به اینکه یکی از آثار انقاب اس��امی تغییر نظام 

سیاسی کش��ور بود، یادآور ش��د:  انقاب ما از این 
جهت که بافت ها، نهادها و طبقات اجتماعی کشور 
را دستخوش تغییر کرد، یک انقاب اجتماعی هم 
بود. در نتیجه انقاب، افرادی از روس��تا به طبقات 
بالا رسیدند و افرادی از طبقات بالا نیز به زیر برده 
شدند. البته در این تغییر فقط افراد زیر و رو نشدند، 
بلکه نظام و هرم منزلت اجتماعی نیز تغییر یافت.
سیدحسن خمینی با بیان اینکه روح نفی منیّت، 
از خودگذشتگی و از خود فراتر رفتن روح انقاب 
57 اس��ت، تصریح ک��رد:  اگر این روحیه باش��د، 
توانمندی انقاب باقی می ماند اما امروز باید ببینیم 
این روحیه چه مقدار وجود دارد؟ چش��مان مان را 
ببندیم و این مسأله را بسنجیم؛ اگر وجود دارد، آن 

اندیشه با همان توانمندی پیش می رود اما اگر این 
تفکر حاکم باشد که جریان و باند من خوب است و 
اگر کس��ی از باند من نبود بد است؛ در این صورت 
همان نظام قبل باقی می ماند. سیدحسن خمینی 
خطاب به مسئولان استان قم یادآور شد:  جمهوری 
اس��امی ثمره خون ش��هدا و 1400  سال تاش 
شیعه در جهان است که بر دو بال معنویت گرایی 
و مردم س��الاری استوار است و گوش��ه ای از آن در 
دست شما قرار دارد. ش��ما درون مجموعه خود، 
»من« را از بین ببرید و موضوعات را ملی ببینید؛ 
جامعه مش��کات زیادی دارد که بخش��ی از آن 
به  خاطر دش��منان اس��ت و می توان ب��ا تدبیر آن 
را حل کرد. همه بر س��ر س��فره مردم نشسته ایم 

و همه همت کنند تا این دوره مس��ئولیت را دوره 
بهبود ش��رایط عمومی مردم ق��رار دهند و اینکه 
یک کار به نام چه کسی تمام شود، هیچ جایی در 
نظام و فلسفه سیاسی امام ندارد. وی ادامه داد:  در 
زندگی خودمان بارها دیدم که همه جمع شدند تا 
کسی را ذلیل کنند اما نتوانستند یا خواستند که 
کسی را عزیز کنند اما میسر نش��د؛ زیرا دل های 
مردم در دست خداست و آنان می دانند که خادم 
و خائن کیس��ت. سیدحس��ن خمینی بعُد دیگر 
انقاب اس��امی را تاریخ س��از بودن آن ذکر کرد 
و اظهار داش��ت: برخی انقاب ها فراتر از محدوده 
جغرافیایی خود، پیامی ب��رای تاریخ دارند. لذا اگر 
پیامد انقاب فرانس��ه دموکراس��ی، پیام انقاب 
روسیه سوسیالیسم و پیام انقاب آمریکا لیبرالیسم 
بود، پیام انقاب اس��امی ایران معنویت گرایی و 
دینداری و بازگرداندن معنوی��ت و خدا به عرصه 

جامعه است.

سایپا نیوز| رییس کمیس��یون صنایع و معادن مجلس در 
جریان بازدید از مرکز تحقیقات و نوآوری صنایع خودرو س��ایپا 
فعالیت ها و اقدامات ص��ورت گرفته در این گروه را در دو س��ال 
اخیر ستودنی دانست و گفت: سایپا توانسته با شناخت صحیح 
از مش��کل اصلی صنعت خودرو یعنی نب��ود محصولات جدید، 
این نقطه ضع��ف را برطرف کرده و برنامه ریزی های مناس��بی 
در ای��ن بخش انجام دهد.    دکتر رضا رحمان��ی در گفت و گو با 
سایپانیوز با اباغ س��ام و احترام ویژه کلیه نمایندگان مجلس 
ش��ورای اس��امی به کارکنان گروه خودروس��ازی سایپا گفت: 
وجود انگیزه بالا در می��ان کارکنان مرکز تحقیق��ات و نوآوری 
س��ایپا و حضور چه��ره های علم��ی و نخبگان دانش��گاهی در 
 این مرکز، نمایندگان را به آینده س��ایپا بس��یار امیدوارتر کرد.
وی به ثبات به وجود آمده در سایپا اش��اره کرد و گفت: علیرغم 
فش��ار دش��منان که با تحریم صنعت خودرو به دنب��ال ضربه 
زدن ب��ه اقتصاد و اش��تغال کش��ور بودند، گروه خودروس��ازی 
سایپا به خوبی خود را در این ش��رایط حفظ کرده و برنامه های 
 تولی��دی خود را ت��ا میزان قابل قبولی محقق س��اخته اس��ت.

رئیس کمیس��یون صنای��ع و مع��ادن مجلس وج��ود ارتباط 
مطلوب بین گروه س��ایپا و محافل علمی و دانشگاهی را موجب 
تقویت تولی��د در این گروه دانس��ت و تصریح ک��رد: مجلس و 
 دولت نیز این رویکرد س��ایپا را تایید و بر ادام��ه آن تاکید دارند.

رحمان��ی در ادام��ه با اش��اره ب��ه واردات بی روی��ه خودروهای 
خارجی به کش��ور ک��ه خطری ب��رای تولید داخل محس��وب 
می ش��ود افزود: مجلس خواس��تار بازنگری در قوانی��ن واردات 
خ��ودرو و اص��اح رویه ه��ای کنونی جه��ت افزای��ش تولید 
 محص��ولات در خطوط تولی��د خودروس��ازان داخلی اس��ت.

وی ب��ا اش��اره ب��ه برنامه ه��ای اصول��ی مدیریت ارش��د گروه 
خودروس��ازی س��ایپا که آرام��ش و ثب��ات لازم را در این گروه 
فراهم کرده گفت: مهندس مدنی از جمله مدیران پاکدس��ت و 
با صداقت در صنعت خودروسازی اس��ت و با اجرای برنامه های 
 مناسب، فرآیند تولید خودرو در این مجموعه را حفظ کرده است.

رئی��س کمیس��یون صنای��ع و مع��ادن مجلس تصری��ح کرد: 
خودروسازی کشور به ویژه گروه خودروسازی سایپا در چند سال 
اخیر با وجود موانع بی شمار نظیر تحریم ها و کمبود نقدینگی، 
به خوبی توانس��ته خود را حفظ کن��د که ادامه رون��د کنونی و 
 به س��رانجام رس��اندن برنامه ها در این صنعت ضروری اس��ت.

رحمانی در ادامه با اش��اره به ضرورت حمایت دولت و مجلس از 
صنعت خودروسازی کشور تاکید کرد: عزم نهادهای قانون گذاری 
و اجرایی کشور بر حمایت جدی از صنعت خودرو است و مطالبه 
نمایندگان مردم در این بخش نیز حفظ دستاوردهای این صنعت 

در کنار افزایش کیفیت محصولات تولیدی است.

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی :

مجلس امیدوار به آینده سایپا است

ویژه

محمود احمدی نژاد روز گذشته از سایت رسمی 
خود رونمایی کرد.  او در این مراسم، به برخی مسائل 
سیاسی کش��ور و همچنین تشریح برخی مواضع 
و حرف های��ش در دوران ریاس��ت جمهوری اش 
پرداخت. به گزارش انتخاب، احمدی نژاد گفت:  ما 
گفتیم چاوز هم منتظر ظهور بوده اس��ت، عده ای 
آن قدر کوته فکر ند که تحمل شنیدن این حرف ها 
را نداشتند و فکر می کردند که فقط خودشان انسان 

هستند که باید منتظر ظهور باشند. 
احمدی نژاد ب��ا بیان این مطلب اف��زود:  یکی از 
دوس��تان ما اخیرا به ونزوئا س��فرکرده است، به 
وی گفته بودند که به فانی س��ام برسان و بگو ما 
هم منتظر امام مهدی هس��تیم؛ وقتی آقای چاوز 
درگذشت، همه انسان های انقاب در ونزوئا مات 
و مبهوت مانده بودند، چون چاوز ستونی محکم و 
انقابی بود. بعدها چاوز قبل از فوتش به آنان گفته 
بود که اگر م��ن رفتم نگران نباش��ید امام مهدی 
خواهد آمد یعنی ببینید عده ای آن قدر کوچک اند 
که فکر می کنند جهان فقط برای آنان است. به نظر 
من هر فردی به محض اینکه به دلش بیاید و تصور 
کند که نسبت به دیگران برتر است، همان لحظه 
سقوط کرده اس��ت. بعضی ها انحصاری هستند و 

حتی خدا را برای خودشان می خواهند. 
او تصریح ک��رد:  اول انقاب گروه��ی بودند که 
اهل دف��اع نبودن��د در تمام مکات��ب و گرایش ها، 
دفاع از وطن لازم اس��ت و هر کس که در راه دفاع 
از وطن کشته ش��ود، شهید محس��وب می شود. 
تئوری ریزی می کردند که اصا چرا جنگ می کنید؛ 

نمی توانس��تند جلوی آمریکا بایس��تند و تئوری 
کنار آمدن با آمریکا را مطرح می کردند، ما به آنان 
می گوییم وقتی عرضه ایستادن در برابر آمریکا را 
ندارید چرا به مسئولیت های اجتماعی وارد شده اید، 
بروید سراغ مسائل شخصی تان. احمدی نژاد ادامه 
داد: مردها در راهند، فرایند دیگری در راه اس��ت؛ 
شجره طیبه ای جز خاندان محمد مصطفی)ص( 
وجود ندارد، تلویزیون تصاویری را از انقاب نشان 
می دهد اما همه انقاب همین که تلویزیون نشان 
می دهد، نیس��ت بلکه فراتر از این اس��ت.  او افزود:  
همه باید در راه تعالی کشور در صحنه حضور داشته 
باشیم قرار نیست با هم یک سفره درست کنیم و 
سر اینکه کدام کجا بنشینیم با هم دعوا کنیم بلکه 
قرار است پیش برویم.  احمدی نژاد همچنین گفت: 
همه آنهایی که به دنبال اصاح وضع جهان هستند 
باید توجه داشته باش��ند که هر اتفاق بیرونی خبر 
یک اتفاق درونی اس��ت چون بعضی ها می گویند 
ما قبل از انقاب زندگ��ی می کردیم و روغن نباتی 
هم کیلویي فان بود، بنده می گویم انسان می تواند 
فقط نوک دماغش را ببیند یا می تواند هر روز دایره 
مطالباتش گس��ترده تر، جدید ت��ر و آرمان خواه تر 

باشد. 
او در همی��ن زمین��ه ادامه داد: بعضی ه��ا اوایل 
انقاب مقاله می نوش��تند و اظهار فضل می کردند 
و می گفتند انقاب ناقص به دنیا آم��ده و در حال 
حاضر هم عده ای همین مطالب را بیان می کنند به 
نظرم اینان از این نکته غافل هس��تند که تحولات 

اجتماعی نتیجه تحولات درونی انسان هاست. 

محمود  احمدی نژاد: 

قرار نیست سفره ای درست کنیم و سر اینکه کجایش بنشینیم دعوا کنیم
همزمان با دومین روز از دهه فجر و جش��ن های 
سالگرد پیروزی انقاب اسامی مردم ایران، ماهواره 
فجر جمهوری اسامی در مدار کره زمین قرار گرفت. 
به گزارش ایرنا، متخصصان سازمان صنایع هوافضای 
وزارت دفاع به عنوان نخستین سازمان پرتاب کننده 
ماهواره در جهان اسام و شرکت صنایع الکترونیک 
ایران به عنوان اولین سازنده ماهواره در کشور موفق 
ش��دند با ش��عار الله اکبر و با رمز مبارک »یا محمد 
رسول الله)ص(« چهارمین ماهواره بومی جمهوری 
اسامی ایران را با نام »فجر« به فضا پرتاب کرده و در 

مدار زمین قرار دهند.
سردار حسین دهقان وزیر دفاع نیز با تبریک این 
موفقیت ارزش��مند به محضر رهب��ر معظم انقاب 
اسامی، ریاس��ت محترم جمهوری و ملت شریف 
ایران گفت: طراحی و س��اخت ماه��واره ملی فجر 
حاصل تاش مومنانه، خالصانه و جهادی دانشمندان 
و محققان فضایی شرکت صنایع الکترونیک ایران و 
شرکت های دانش بنیان داخلی و مراکز تحقیقاتی، 
علمی و دانشگاهی کشور می باشد و نشان دیگری بر 
تداوم رشد بالنده علمی کشور در عرصه فناوری های 
پیش��رفته اس��ت. وزیر دفاع ایجاد زیرساخت های 
مناسب و کسب توانمندی جهت طراحی و ساخت 
نسل جدید ماهواره برها، فراهم ش��دن زمینه ورود 
به بازار جهان��ی خدمات فضایی به واس��طه پرتاب 
ماهواره، اس��تفاده از توانمندی های بومی در توسعه 
علوم و فناوری های فضایی و طراحی ماموریت های 
پیچیده فضای��ی را از دیگر دس��تاوردهای طراحی، 
س��اخت و پرتاب ماهواره ملی فجر ذکر کرد. سردار 

دهقان در ادامه افزود: مرکز هدایت و کنترل عملیات 
فضایی کشور عهده دار پشتیبانی و نظارت بر عملیات 
بهره برداری ماهواره فجر به کمک شبکه ایستگاه های 
زمینی بومی می باش��د و تمامی مراح��ل طراحی، 
ساخت، تست و نصب آنها توسط متخصصان فضایی 
ش��رکت صنایع الکترونیک ایران انجام شده است. 
وزیر دف��اع با قدردانی از زحم��ات، تاش ها و همت 
بلند متخصصان فضایی کش��ورمان در بخش های 
مختلف به ویژه ش��رکت صنایع الکترونیک ایران و 
سازمان صنایع هوافضای وزارت دفاع، این موفقیت 
و پیروزی بزرگ را در تداوم پیروزی های بزرگ ملت 
ایران در دهه فجر ذکر کرد و افزود: موفقیت کشورمان 
در عرصه فناوری فضایی از مهم ترین دستاوردهای 

انقاب اسامی به شمار می رود.
همچنین حجت الاسام حس��ن روحانی، پس از 
صدور فرمان پرتاب ماهواره فجر در سخنانی با درود و 
سام به همه شهیدان به ویژه شهدای انقاب اسامی 
و امام شهیدان اظهارداشت:  باید به ملت بزرگ ایران 
تبریک و تهنیت عرض کنم برای اینکه اندیشمندان 
و دانش��مندان بزرگ فضایی م��ا وارد مرحله جدید 
در زمین��ه علوم فضای��ی ش��دند. رئیس جمهوری 
خاطرنش��ان کرد: دولت یازده��م در زمینه فضایی 
مصمم است مسیر پیشرفت را ادامه دهد و انشاءالله 
س��ال های آینده قدم به قدم توس��ط دانش��مندان 
فضایی کش��ور این راه را ادامه خواهیم داد. روحانی 
یادآور ش��د: این راه را ادامه می دهیم تا مرحله ای که 
بتوانیم نیازهای ملی خودم��ان را در زمینه فضایی 

توسط همه دانشمندان و فناوری بومی تأمین کنیم.

ماهواره فجر ایران در مدار زمین قرار گرفت

رئیس جمهوری: دانشمندان ایرانی وارد مرحله جدید علوم فضایی شده اند
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سیدحسن خمینی: 

مردم خودشان می دانند که خادم و خائن کیست
منیت در فلسفه سیاسی امام  )س( جایی نداشت


